
 

 

SPRAWOZDANIE NR SP-ZK 5511.1.2022 

STAROSTY POWIATU WROCŁAWSKIEGO 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2021 

Zgodnie z art. 38b pkt 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U.2020.920 - t.j.) 

składam Radzie Powiatu Wrocławskiego sprawozdanie z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku za 2021 rok. Powiatowa Komisja Bezpieczeństwa i Porządku została utworzona zarządzeniem 

nr 24/19 z dnia 11 kwietnia 2019 r. oraz późn. zmianami w zarządzeniu nr 70/19 z dnia 11 września 2019 r., 

zarządzeniu nr 13/2021 z dnia 3 lutego 2021 i Zarządzeniu nr 35/2021 z dnia 8 czerwca 2021 roku w sprawie 

zmian zarządzenia nr 24/19 Starosty Powiatu Wrocławskiego z dnia 11 kwietnia 2019 r. w sprawie 

powoływania komisji bezpieczeństwa i porządku, w celu realizacji zadań Starosty Powiatu Wrocławskiego 

w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań określonych 

w ustawach w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. W roku 2021 posiedzenia Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku odbyły się trzykrotnie, 17 lutego, 9 czerwca oraz 18-19 listopada. 

I. W dniu 17 lutego 2021 roku odbyło się pierwsze spotkanie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego.  

W spotkaniu w Starostwie udział wzięli: 

1. Roman Potocki – Starosta Powiatu Wrocławskiego – Przewodniczący Komisji, 

2. Barbara Kosterska – członek zarządu Powiatu Wrocławskiego 

3. Bolesław Zawadzki – Kierownik Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego – sekretarz komisji, 

4. Hanna Biernacka – Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego we Wrocławiu, 

5. Piotr Chmurzyński – Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego (wideokonferencja), 

6. Małgorzata Łagocka – Okręgowy Inspektor Pracy we Wrocławiu (wideokonferencja), 

7. Rafał Niewiadomski – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu (wideokonferencja), 

8. St. Bryg. Piotr Znamirowski – Komendant Miejski PSP we Wrocławiu (wideokonferencja), 

9. kpt. Rafał Karpiński – Komendant Straży Granicznej we Wrocławiu-Strachowicach (wideokonferencja), 

10. mł. insp. Przemysław Kozioł – Z-ca Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu 

(wideokonferencja), 

11.podinsp. Andrzej Kamiński – Naczelnik Wydziału Sztabu KM Policji we Wrocławiu 

(wideokonferencja). 

12. Jarosław Salwa – Prokurator Prokuratury Okręgowej we Wrocławiu (wideokonferencja), 

13. Monika Kotowicz – Powiatowy Lekarz Weterynarii (wideokonferencja), 
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14. Dariusz Niewierski – Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii (wideokonferencja), 

15. Piotr Łysiak – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu Wrocławskiego 

(wideokonferencja), 

1. Na wstępie Przewodniczący Komisji – Starosta Powiatu Roman Potocki, po przywitaniu wszystkich 

uczestników spotkania, przedstawił nowych członków Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego tj. 

a. Hanna Biernacka – Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego we Wrocławiu,  

b. Rafał Niewiadomski – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu (wideokonferencja),  

c. kpt. Rafał Karpiński – Komendant Straży Granicznej we Wrocławiu-Strachowicach (wideokonferencja), 

d. Bolesław Zawadzki - Kierownik Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego zaproszonych gości. 

2. Następnie Starosta zapoznał uczestników posiedzenia komisji z jej dzisiejszym harmonogramem oraz 

harmonogramem posiedzeń Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w 2021 roku. 

3. Kolejnym punktem było przedstawienie analizy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie 

wrocławskim za 2020 rok przez poszczególne służby. 

a) Jako pierwszy głos zabrał mł. insp. Przemysław Kozioł - Z-ca Komendanta Miejskiego Policji  

we Wrocławiu który: 

• Zwrócił uwagę na specyficzny rok, w związku z COVID 19, wzrost dodatkowych zadań, zmiany 

przepisów, zmiana specyfiki służby itp.;  

• Przedstawił poziom przestępczości w 7 podstawowych kategoriach na terenie powiatu, zwrócił uwagę  

na spadek przestępczości w tzw. Przestępstwach przeciwko życiu i zdrowiu i delikatny wzrost kradzieży 

(112%);  

• Przedstawił ww. poziom bezpieczeństwa z podziałem na poszczególne gminy;  

• Kolejnym elementem było omówienie bezpieczeństwa w ruchu drogowym na terenie powiatu, gdzie 

nacisk został położony na spadek ilości osób które zginęły w wypadkach (40%) oraz spadkiem kolizji 

drogowych;  

• Na zakończenie podziękował Staroście za wsparcie samorządów, zarówno finansowe Policji jak  

i działań w dążeniu do poprawy bezpieczeństwa. 

b) Kolejnym prelegentem był st. bryg. Piotr Znamirowski - Komendant Miejski PSP we Wrocławiu który:  

• Przypomniał strukturę KMP SP we Wrocławiu;  

• Przedstawił ilość interwencji przeprowadzonych przez strażaków oraz ilość wyjazdów do pożarów 

w 2020 roku;  

• Omówił działania w ramach czynności rozpoznawczo- kontrolnych, m.in. wydawanie decyzji 

o uchybieniach przeciwpożarowych;  

• Przypomniał ilość interwencji, zasady i sposób funkcjonowania OSP za miniony rok, (19 jednostek jest 

włączonych do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, 17 jednostek nie jest; razem 33 jednostki 

są na terenie powiatu Wrocławskiego i 3 na terenie miasta);  

• Przedstawił wysokość dotacji dla poszczególnych jednostek OSP;· 

• Na zakończenie przekazał podziękowania na ręce Starosty za wsparcie samorządów, zarówno rzeczowe 

jak i finansowe Straży Pożarnej. 

c) Ostatnim prelegentem który przedstawił sprawozdanie za 2020 rok z funkcjonowania swoich służb była 

Monika Kotowicz – Powiatowy Lekarz Weterynarii:  

• Omówiła zagrożenia pod kątem chorób występujących na terenie powiatu w minionym roku;  

• Przedstawiła działania podczas wystąpienia jednego przypadku w minionym roku ogniska Ptasiej Grypy 

w gm. Długołęka;· 
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• Kolejnym zagrożeniem na który zwróciła uwagę to Afrykański pomór świń, który nie wystąpił u nas ale 

PLW na bieżąco kontrolowało stan hodowli trzody chlewnej na terenie powiatu.  

• Przeprowadzono 100 kontroli wydając 5 decyzji administracyjnych nakazujących poprawę warunków 

hodowli; Przeprowadzono 95 badań padłych dzików pod kątem wystąpienia różnego rodzaju zagrożeń, 

omówiła też ścisłą współpracę z kołami łowieckimi pod kątem odstrzału dzików; 

4. Następnym punktem posiedzenia było przedstawienie wniosku Komendanta Miejskiego Policji  

we Wrocławiu z dnia 4 stycznia 2021 roku o dofinansowanie w kwocie 100000 zł na zakup oznakowanych 

i nieoznakowanych radiowozów oraz głosowanie nad przedstawionym wnioskiem.  

Na wstępie tego punktu Starosta zwrócił uwagę aby wnioski o wsparcie finansowe wpływały do 15 

października tak, aby zostały one ujęte w planie budżetowym na przyszły rok. Po przekazaniu tej informacji 

zostało przeprowadzone głosowanie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego.  

Wniosek Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu został przyjęty jednogłośnie. Członkowie komisji, 

biorący udział w głosowaniu poprzez wideokonferencję zostali poproszeni o maila potwierdzającego oddany 

głos. 

5. Ostatnim punktem posiedzenia były wnioski i uwagi.   

Głos zabrała Barbara Kosterska, która poruszyła kwestie zapowiadanych wysokich temperatur 

i nadchodzących roztopów zwróciła się do szefów służb mundurowych odnośnie ich przygotowania na tą 

sytuację.   

Zarówno Komendant Straży Pożarnej jak i Zastępca Komendanta Policji powiedzieli że na bieżąco 

monitorują sytuację i są gotowi do ewentualnych działań w ramach swoich kompetencji. Dodatkowo 

Przemysław Kozioł podziękował za pozytywne zaopiniowanie wniosku o wsparcie dla Policji.  

Na zakończenie Starosta P. Roman Potocki podziękował wszystkim za udział w spotkaniu i zakończył 

posiedzenie. 

II. Kolejne spotkanie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego odbyło się w dniu 9 czerwca 

2021 roku  

W spotkaniu w Starostwie udział wzięli: 

1. Roman Potocki - Starosta Powiatu Wrocławskiego - Przewodniczący Komisji, 

2. Anna Żygadło – Sekretarz Powiatu Wrocławskiego, 

3. Barbara Kosterska – członek zarządu Powiatu Wrocławskiego (wideokonferencja) 

4. Bolesław Zawadzki - Kierownik Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego – sekretarz komisji, 

5. Piotr Chmurzyński - Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego (wideokonferencja), 

6. Małgorzata Łagocka - Okręgowy Inspektor Pracy we Wrocławiu (wideokonferencja), 

7. Rafał Niewiadomski – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu (wideokonferencja), 

8. Nadkom. Sławomir Wołk – p.o Z-ca Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu ( wideokonferencja) 

9. Bryg. Rafał Wąsek – Z-ca Komendanta Miejskiego PSP we Wrocławiu (wideokonferencja), 

10. mjr. Wojciech Haraf – Z-ca Komendanta Straży Granicznej we Wrocławiu-Strachowicach 

(wideokonferencja), 

11. podinsp. Andrzej Kamiński - Naczelnik Wydziału Sztabu KM Policji we Wrocławiu 

(wideokonferencja).  

Oraz zaproszeni goście: 

1. Paweł Wróblewski – Dyrektor PSSE we Wrocławiu (wideokonferencja), 

2. Krzysztof Skrzyniarz – Prezes Dolnośląskiego WOPR we Wrocławiu (wideokonferencja). 
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1. Na wstępie Przewodniczący Komisji - Starosta Powiatu Roman Potocki , po przywitaniu wszystkich 

uczestników spotkania, przedstawił nowego członka Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego tj.· 

• Nadkom. Sławomir Wołk – p.o Z-ca Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu,  

Wymieniony w kilku zdaniach przedstawił swoją osobę.  

Następnie Starosta zapoznał uczestników posiedzenia komisji z jej dzisiejszym planem posiedzenia Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 

2. Kolejnym punktem było przedstawienie analizy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego za pięć 

miesięcy 2021 roku w powiecie wrocławskim przez poszczególne służby. 

a) Jako pierwszy głos zabrał nadkom. Sławomir Wołk – p.o. Z-ca Komendanta Miejskiego Policji we 

Wrocławiu który:  

• Zwrócił uwagę na kolejny specyficzny rok, w związku z COVID 19, wzrost dodatkowych zadań, zmiany 

przepisów, zmiana specyfiki służby itp.;  

• Przedstawił poziom przestępczości w 7 podstawowych kategoriach na terenie powiatu, z podziałem  

na poszczególne komisariaty, zwrócił uwagę na spadek przestępczości w tzw. Przestępstwach przeciwko 

życiu i zdrowiu i delikatny wzrost przestępczości przeciwko mieniu;  

• Przedstawił ww. poziom bezpieczeństwa z podziałem na poszczególne gminy;  

• Kolejnym elementem było omówienie bezpieczeństwa w ruchu drogowym na terenie powiatu, gdzie 

nacisk został położony na spadek ilości osób które zginęły w wypadkach, spadkiem ilości wypadków;  

• Na zakończenie przekazał informację o planach budowy nowej siedziby komisariatu w Siechnicach 

i podziękował Staroście za wsparcie samorządów, zarówno finansowe Policji jak i  działań w dążeniu  

do poprawy bezpieczeństwa. 

b) Kolejnym prelegentem był bryg. Rafał Wąsek – Z-ca Komendanta Miejskiego PSP we Wrocławiu który:  

• Przedstawił ilość interwencji przeprowadzonych przez strażaków oraz ilość wyjazdów do pożarów w 2021 

roku; nastąpił ich spadek w porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego.· 

• Przekazał informację o ilości wykonanych interwencji przez OSP;· 

• Omówił wybrane zdarzenia z terenu powiatu: pożary w Sobótce, Mirosławicach, Żernikach, Wilczycach, 

Bielanach Wrocławskich oraz Sulistrowiczkach.  

• Przekazał że głównym problemem była ciągłość dostaw wody w trakcie działań ratowniczo-gaśniczych; 

Przedstawił dodatkowe zadania realizowane przez strażaków:  

✓ Rozwożenie środków dezynfekujących i maseczek;  

✓ Dowóz osób do punktów szczepień;  

✓ Wyjazdy do działań medycznych zamiast pogotowia;  

• Poinformował o przekazanych samochodach do OSP;  

• Na zakończenie poinformował o planach budowy JRG w Tyńcu – obecnie etap prac planistycznych. 

3. Kolejnym punktem była analiza bezpieczeństwa osób przebywających na obszarach wodnych w sezonie 

letnim b.r. z uwzględnieniem tzw. „dzikich kąpielisk” oraz miejsc szczególnie niebezpiecznych. 

a) Jako pierwszy głos zabrał P Krzysztof Skrzyniarz – Prezes Dolnośląskiego WOPR we Wrocławiu:  

• Przedstawił sytuację na strzeżonym kąpielisku „Błękitna Laguna”  

• Omówił sytuację na zbiorniku Mietków (tel. 984 alarmowy do WOPR, baza sezonowa, system pracy teraz 

i w okresie lipiec-sierpień)  

• Przekazał informację o wyjazdach na dzikie kąpieliska takie jak Maniów, Bajkał Ciąg rzeki Odra i Oława;  
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• Zwrócił uwagę aby zwiększyć obecność policjantów w rejonie Ośrodka Borzygniew, wyraził akces 

wspólnych patroli celem zwiększenie bezpieczeństwa w tym rejonie.  

• Przekazał informację, iż WOPR bierze udział w poszukiwaniach, przeprowadza tzw. pływanie 

charytatywne, czy przeprowadza spotkania edukacyjne.  

Po wypowiedzi prezesa WOPR Starosta Powiatu Roman Potocki zwrócił się do komendanta Policji w wsparcie 

policjantami, wzorem lat ubiegłych, komisariatu Policji w Kątach Wrocławskich dodatkowymi siłami, które 

będą dbać o porządek wokół Zbiornika Mietków a szczególnie w Borzygniewie. 

b) Kolejną osobą która zabrała głos był nadkom. Sławomir Wołk – p.o. Z-ca Komendanta Miejskiego Policji 

we Wrocławiu który: 

• Powiedział że postara się wesprzeć komisariat w Kątach Wr.;  

• Przekazał, że są zdefiniowane zadania dla wszystkich policjantów na ten szczególny okres. 

c) Następnie głos zabrał P. Paweł Wróblewski – Dyrektor PSSE we Wrocławiu który:  

• Na terenie powiatu jest jedno kąpielisko które jest pod kontrolą Sanepidu tj. Błękitna Laguna. stan wody 

bardzo dobry, dobrze zorganizowane i zabezpieczone;  

• Tzw. dzikie kąpieliska nie są sprawdzane przez Sanepid. 

4. Kolejnym punktem spotkania było omówienie sytuacji w zakresie cudzoziemców mieszkających  

na terenie powiatu. Głos zabrał Zastępca Komendanta SG – mjr. Wojciech Haraf który:  

• Przypomniał zadania, strukturę i zasięg SG we Wrocławiu;  

• Przedstawił strukturę, podział pod względem długości i rodzaju pobytu obcokrajowców w Polsce;  

• Podał dane statystyczne, sposób ich naliczania na terenie kraju, województwa i powiatu;  

• Przedstawił podział obcokrajowców przebywających w powiecie pod kątem narodowości (najwięcej 

z Ukrainy, Białorusi, Rosji i Korei Płd.);  

• Omówił szczególnie pobyt związany z tzw. praca sezonową tj. ilość wydanych pozwoleń, ilość 

pracowników, tryb postępowania obcokrajowcy;  

• Na koniec przekazał główne zagrożenia takie jak: problemy w miejscach zamieszkania, nadużywanie 

procedur wizowych, fałszerstwo dokumentów, handel ludźmi, przemyt towarów akcyzowych i dóbr 

kultury;  

• Wspomniał o dobrej współpracy z Policją w zakresie zwalczania zagrożeń. 

5. Następnym punktem posiedzenia było przedstawienie wniosku Komendanta Miejskiego Policji  

we Wrocławiu z dnia 31 maja 2021 roku o dofinansowanie w kwocie 70000 zł na zakup wyposażenia  

do radiowozu nieoznakowanego oraz głosowanie nad przedstawionym wnioskiem. Wniosek Komendanta 

Miejskiego Policji we Wrocławiu został przyjęty jednogłośnie. 

6. Przedostatnim punktem posiedzenia było przyjęcie i głosowanie nad „Sprawozdaniem z realizacji 

Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli 

Powiatu Wrocławskiego na lata 2020-2024” za rok 2020. 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedmiotowe sprawozdanie 

7. Ostatnim punktem posiedzenia były wnioski i uwagi. Nikt nie zabrał głosu.  Na zakończenie Starosta P. 

Roman Potocki podziękował wszystkim za udział w spotkaniu i zakończył posiedzenie. 

III. Ostatnie spotkanie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku odbyło się razem z posiedzeniem 

Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w dniach 18-19 listopada 2021r. 

W spotkaniu udział wzięli: 

1. Roman Potocki - Starosta Powiatu Wrocławskiego - Przewodniczący Komisji, 

2. Andrzej Szawan – Wicestarosta Powiatu Wrocławskiego, 
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3. Anna Żygadło – Sekretarz Powiatu Wrocławskiego, 

4. Barbara Kosterska – członek zarządu Powiatu Wrocławskiego, 

5. Wiesław Zając – członek zarządu Powiatu Wrocławskiego, 

6. Bolesław Zawadzki - Kierownik Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego – sekretarz komisji, 

7. Piotr Chmurzyński - Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego, 

8. st. bryg. Piotr Znamirowski – Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej, 

9. podinsp. Sławomir Wołk – Z-ca Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu (wideokonferencja), 

10. st. bryg. Rafał Wąsek – Z-ca Komendanta Miejskiego PSP we Wrocławiu, 

11. mjr. Rafał Karpiński – Komendant Straży Granicznej we Wrocławiu-Strachowicach, 

12. Hanna Biernacka – Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego, 

13. podinsp. Andrzej Kamiński - Naczelnik Wydziału Sztabu KM Policji we Wrocławiu.  

Oraz zaproszeni goście: 

1. płk. Artur Barański – Dowódca 16 Dolnośląskiej Brygady OT; 

2. płk Marek Oryszczak – Z-ca Komendanta 4 WSK, 

3. płk. Jarosław Bukwald – Komendant 2 WSP, 

4. insp. Maciej Januszkiewicz – Komendant Miejski Policji we Wrocławiu, 

5. Paweł Wróblewski – Dyrektor PSSE we Wrocławiu, 

6. Janusz Jerzak – Dyrektor Naczelny Wojewódzkiego szpitala Rafał Niewiadomski – Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu (wideokonferencja), 

7. Zbigniew Mlądzki – Dyrektor Pogotowia Ratunkowego, 

8. Monika Kotowicz – Powiatowy Lekarz Weterynarii, 

9. Agnieszka Wróbel – Z-ca Dyrektora powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu, 

10. Andrzej Podgórski – Z-ca Okręgowego Inspektora Pracy we Wrocławiu, 

11. Piotr Łysiak – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu Wrocławskiego, 

12. Ryszard Jaroń – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Powiatu Wrocławskiego, 

13. Henryk Kalinowski – Kierownik USC we Wrocławiu, 

14. Burmistrzowie i wójtowie Powiatu Wrocławskiego, 

15. Dyrektorzy Starostwa Powiatowego we Wrocławiu.  

Na wstępie Wicestarosta Powiatu Andrzej Szawan, po przywitaniu wszystkich uczestników spotkania, 

przedstawił program wspólnego Posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku oraz Powiatowego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego a następnie oddał głos pierwszemu prelegentowi tj. 

1. Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii –Pani Monice Kotowicz która. 

a) Po pierwsze zwróciła uwagę na zagrożenie Afrykański pomór świń, który wystąpił u nas:  

• 19 dzików padłych z wynikiem dodatnim (potwierdzone 15),  

• 8 dzików odstrzelonych z wynikiem dodatnim (wszystkie potwierdzone) – 2 gmina Siechnice, 6 gmina 

Długołęka,  

• brak ognisk w gospodarstwach utrzymujących świnie,· 

• pierwsze dziki znalezione 27 października 2021 r., znalezione na terenie pola uprawnego w związku 

z pracami polowymi,  
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• Kolejne dziki znajdowane w niewielkiej odległości od tego pola, na terenach leśnych i polnych, 

b) Po drugie zwróciła uwagę na HPAI – wysoce zjadliwa grypa ptaków W związku z pierwszymi tej jesieni 

ogniskami HPAI w województwie mazowieckim konieczne jest w całym kraju:  

• zachowywanie bioasekuracji w gospodarstwach utrzymujących drób (środki dezynfekcyjne, mat, 

zabezpieczenie wybiegów, paszy i ściółki), 

• monitoring padłych ptaków z gatunków wodnych i drapieżnych, 

• współpraca z kołami łowieckimi przy zgłaszaniu upadków dzikich ptaków, 

c) Inne działania inspekcji weterynaryjnej:  

• monitoring chorób zakaźnych zwierząt (wścieklizna, gruźlica bydła, białaczka bydła, bruceloza bydła, 

owiec i kóz, choroba Aujeszky’ego, CSF, ASF, FMD, SVD, gorączka Q, BTV),  

• pobieranie próbek żywności i pasz (kierunki m.in. salmonella, E.coli, Listeria, metale ciężkie, hormony 

i wiele innych),  

• obserwacje zwierząt, które pogryzły człowieka,  

• badanie zwierząt rzeźnych i mięsa,  

• certyfikacja przesyłek zwierząt, pasz i żywności,  

• kontrole gospodarstw i podmiotów nadzorowanych. 

2. Kolejnym prelegentem był Dyrektor PSSE we Wrocławiu Paweł Wróblewski który przedstawił: 

a) Sytuację epidemiologiczna.  

• Omówił jednostki chorobowe, liczbę przypadków i zapadalność na 100 tyś . mieszkańców;· 

• Omówił stan podmiotów leczniczych na terenie powiatu;  

• Przedstawił wyniki i uwagi 3 kontroli tych podmiotów;  

• Przedstawił szczegółowe dane dot. COVID tj. zarażenia, zgony, kwarantanna, izolacja, szczepienia 

w poszczególnych gminach , omówił skutki uboczne szczepień. 

b) Warunki zdrowotne środowiska.  

• Poinformował o 275 kontrolach obiektów użyteczności publicznej i 34 urządzeniach produkujących wodę;  

• Przedstawił stan sanitarny kąpieliska w Siechnicach;· 

• Omówił stan ciepłej wody w zakładach opiekuńczo-leczniczych, placówkach wychowawczych, hotelach, 

pokojach gościnnych, pensjonatach, domach pomocy społecznej, schroniskach, domach dziecka, domach 

pomocy społecznej; 

c) Warunki sanitarne środowiska pracy.  

• Na terenie powiatu znajduje się 371 zakładów zatrudniających 27841 osób;  

• Nadzorem objęto 19 zakładów, ok. 4% ogółu zatrudnionych. Były to zakłady w których istniały zagrożenia 

zawodowe tzn. pracownicy mieli kontakt z czynnikami szkodliwymi lub uciążliwymi dla zdrowia oraz 

zakłady zajmujące się produkcją i dystrybucją substancji i mieszanin chemicznych;  

• Przedstawił najczęstsze uchybienia stwierdzone podczas kontroli;  

• Omówił choroby zawodowe zgłoszone w 2021 roku. 

d) Warunki sanitarne w placówkach oświatowo-wychowawczych.  

• Pod nadzorem jest 197 placówki  

• W I półroczu 2021 r., skontrolowano 3 placówki;  

• Omówił szczegółowo warunki sanitarne w placówkach oświatowo-wychowawczych;  
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• dla placówek oświatowo-wychowawczych powiatu wrocławskiego wydano 125 zgód na zdalne nauczanie 

lub zawieszenie zajęć w placówkach oświatowo-wychowawczych;  

• Przedstawił zadania związane z COVID 19 w placówkach oświatowo-wychowawczych. 

e) Stan sanitarny zakładów produkcji i obrotu żywnością oraz zakładów żywienia zbiorowego.  

• W rejestrze zakładów podlegających urzędowej kontroli organów PIS wpisanych jest 11599 zakładów: 

840 zakładów produkcji żywności, 3750 zakładów obrotu żywnością, 2432 zakładów żywienia zbiorowego 

otwartego, 1168 zakładów żywienia zbiorowego zamkniętego, 3241 środków transportu, 168  wytwórni 

i miejsc obrotu wyrobami i materiałami do kontaktu z żywnością.  

• w I półroczu 2021 r. na terenie Powiatu Wrocławskiego skontrolowano 1586 obiekty żywnościowo-

żywieniowe.· 

• przeprowadzono 2012 kontroli sanitarnych, w tym 288 kontrole interwencyjne w związku  

z powiadomieniami Głównego Inspektora Sanitarnego w ramach systemu RASFF (systemu wczesnego 

ostrzegania o niebezpiecznej żywności i paszach) oraz w związku z interwencjami klientów  

i konsumentów.  

• Wydano 707 decyzji administracyjnych, w tym 7 decyzje unieruchomienia działalności zakładu i 11 zakazu 

wprowadzania produktu do obrotu oraz nałożono 107  mandatów.  

• Omówił najczęściej występujące nieprawidłowości po kontrolach. 

f) Działania w zakresie zapobiegawczego nadzoru sanitarnego.  

• Omówił działania poprzez które nadzorowane są warunki sanitarne;  

• W I półroczu 2021 roku w ramach zapobiegawczego nadzoru sanitarnego rozpatrzył 233 sprawy dotyczące 

Powiatu Wrocławskiego.  

• Wydano łącznie 87 decyzji, postanowień i opinii oraz pism, 28 stanowisk w sprawie zawiadomienia  

o przystąpieniu do sporządzania projektów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i 25 

stanowisk, w trybie art. 25 ust. 2 pkt 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, 

dotyczących projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 20 stanowisk, w trybie  

art. 78 ust. 4 ustawy o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  

w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, odnośnie potrzeby przeprowadzenia 

oceny oddziaływania na środowisko przedsięwzięć mogących potencjalnie znacząco oddziaływać  

na środowisko oraz odnośnie warunków realizacji przedsięwzięcia, 73 stanowisk, w trybie art. 56 ust. 2 

ustawy Prawo budowlane, dotyczących dopuszczenia do użytkowania obiektów budowlanych.  

• Wykonując zadania w zakresie zapobiegawczego nadzoru sanitarnego Państwowy Powiatowy Inspektor 

Sanitarny we Wrocławiu przeprowadził 27 kontroli obiektów budowlanych. 

g) Wychowanie zdrowotne i promocja zdrowia.  

• Omówił liczne wystąpienia PPIS we Wrocławiu w mediach lokalnych i regionalnych; omówienie 

aktualnych zasad odbywania kwarantanny/izolacji, zmian w regulacjach prawnych dot. ograniczeń, 

nakazów i zakazów w stanie epidemii, aktualnej sytuacji epidemiologicznej, promowanie 

i popularyzowanie szczepień ochronnych p. COVID-19, zachęcanie do korzystania z wiarygodnych, 

opartych na faktach medycznych, źródeł informacji dotyczących szczepień ochronnych:TVP3 Wrocław, 

TV Echo24, VTV (Rafał Śliwiński), Gazeta Wyborcza, Gazeta Wrocławska, Rolskie Radio Wrocław 

(spotkania ze słuchaczami na żywo), Radio Rodzina.  

• ·Akcja letnia – działania edukacyjno-informacyjne skierowane do dzieci ze szkół podstawowych 

i przedszkoli w wybranych placówkach (na terenie Powiatu Wrocławskiego w Świętej Katarzynie, Tyńcu 

Małym, Kątach Wrocławskich, Żórawinie).  
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• Prelekcje z wykorzystaniem animacji pacynek (sówka i owieczka), emisja filmu „Jak skutecznie myć ręce” 

(WHO), pokaz prawidłowej techniki mycia/dezynfekowania rąk, ćwiczenia z dziećmi przy użyciu środka 

dezynfekcyjnego na bazie alkoholu z substancją fluorescencyjną, kontrola skuteczności 

mycia/dezynfekowania rąk przy użyciu specjalnej lampy UV. Po zajęciach dzieci otrzymywały 

przygotowane przez PPSE we Wrocławiu kolorowanki „Dbam o higienę” i naklejki „Myję rączki 

wzorowo”.  

• Akcja „Szczepimy Się” przed powrotem dzieci i młodzieży do nauki stacjonarnej w placówkach. List 

intencyjny PPIS we Wrocławiu do Rodziców przed rozpoczęciem nowego roku szkolnego (23.08.2021 r.) 

– zaproszenie do wykonana szczepień ochronnych przeciw COVID-19 dzieci ≥ 12 r. ż. A także ich 

Rodziców/Opiekunów – wysyłka e-mailowa do szkół podstawowych i ponadpodstawowych,  

za pośrednictwem Urzędów Miast i Gmin, Urzędów Gmin w Powiecie Wrocławskim. 

3. Następnym prelegentem był Komendant Miejski Policji we Wrocławiu – insp. Maciej 

Januszkiewicz który· 

• Zwrócił uwagę na kolejny specyficzny rok, w związku z COVID 19, wzrost dodatkowych zadań, zmiany 

przepisów, zmiana specyfiki służby itp.;  

• Podziękował Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za wsparcie rzeczowe i finansowe działań Policji w roku 

2021, na rzecz poprawy bezpieczeństwa na terenie powiatu Wrocławskiego;  

• Poprosił o dalsze wsparcie, zarówno rzeczowe jak i finansowe wszelkiego rodzaju działań poprawiających 

bezpieczeństwo mieszkańców w 2022 roku;  

• Oddał głos swojemu zastępcy podinsp. Sławomirowi Wołkowi;  

Zastępca Komendanta KMP we Wrocławiu: 

a) Przedstawił poziom przestępczości w 7 podstawowych kategoriach na terenie powiatu, porównanie 2021  

do 2020 roku z podziałem na poszczególne komisariaty,  

• Cztery gminy zanotowały spadek przestępczości tj: gm. Jordanów, gm. Siechnice, gm. Kąty Wrocławskie 

i gm. Żórawina;  

• Pięć pozostałych gmin powiatu wrocławskiego zanotowało wzrost przestępczości tj. gm. Czernica, gm. 

Długołęka, gm. Kobierzyce, gm. Sobótka, gm. Mietków;  

• Cały powiat poziom przestępczości porównywalny (spadek o 2 zdarzenia); 

b) Kolejnym elementem było omówienie bezpieczeństwa w ruchu drogowym na terenie powiatu, 

• Za 10 miesięcy 2021 roku nastąpił znaczny wzrost zdarzeń drogowych (wypadki i kolizje) 0 441 co 

stanowi 118% w porównaniu do roku ubiegłego;  

• W poszczególnych gminach największy wzrost nastąpił w Kobierzycach, Kątach Wrocławskich, Żorawinie 

i Długołęce;  

• Spadek tylko w gminie Mietków;  

• W analizowanym okresie doszło do 165 wypadków drogowych – 39 więcej niż w roku ubiegłym - 

dynamika 131%.  

• Odnotowano duży wzrost ilości kolizji drogowych - w analizowanym okresie roku 2021 było ich 2 687  

to o 402 więcej niż w analogicznym okresie roku ubiegłego – dynamika 117,6;  

• Pomimo wzrostu liczby wypadków drogowych nie zwiększyła się liczba ofiar śmiertelnych. Śmierć 

poniosło 13 osób – jedna mniej niż w tym samym okresie roku 2020.  

• Zwiększyła się liczba osób rannych – 211 rannych – 67 więcej – dynamika 146,5%. 

c) Wsparcie finansowe samorządów na rzecz Policji.  

W okresie, którego dotyczy sprawozdanie, podpisano porozumienia w sprawie przekazania funduszy  

na zakupy celowe oraz dodatkowe służby patrolowe policjantów w kwocie 477 340 zł.:  
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• Starosta Powiatu Wrocławskiego – 100 000 zł na zakup materiałów i sprzętu, 100 000 zł na zakup 

radiowozu nieoznakowanego, 70 000 na wyposażenie radiowozu dla Wydziału Techniki 

Kryminalistycznej,  

• Wójt Gminy Kobierzyce – 20 000 zł na zakup materiałów i sprzętu elektronicznego, 47 500 zł na zakup 

radiowozu nieoznakowanego,  

• Burmistrz Siechnic – 110 000 zł na zakup 2 szt. radiowozów oznakowanych, 

• Burmistrz Kątów Wrocławskich – 55 000 zł na zakup radiowozu oznakowanego  

• Wójt Gminy Kobierzyce – 35 000 zł na dodatkowe służby ponadnormatywne,  

• Wójt Gminy Żórawina – 19 840 zł na dodatkowe służby ponadnormatywne,  

• Wójt Gminy Długołęka – 30 000 zł na dodatkowe służby ponadnormatywne.  

Na zakończenie podziękował władzom samorządowym że w tak trudnym okresie pandemii, rozumieją 

potrzeby Policji i wspierają finansowo inicjatywy poprawiające bezpieczeństwo społeczeństwa w powiecie 

wrocławskim. 

4. Kolejnym prelegentem był Komendant Miejski PSP – st. bryg. Piotr Znamirowski  

• Zwrócił uwagę na specyfikę służby i problemy, w związku z COVID 19, wzrost dodatkowych zadań, 

zmiany przepisów, ograniczona ilość szkoleń itp.;  

• Podziękował Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za wsparcie rzeczowe i finansowe PSP w roku 2021,  

na rzecz poprawy bezpieczeństwa na terenie powiatu Wrocławskiego;· 

• Poprosił o dalsze wsparcie, zarówno rzeczowe jak i finansowe wszelkiego rodzaju działań poprawiających 

bezpieczeństwo mieszkańców w 2022 roku;  

• Oddał głos swojemu zastępcy st. bryg. Rafałowi Wąsek;  

Zastępca Komendanta Miejskiego PSP we Wrocławiu: 

a) Przypomniał strukturę KM PSP:· 

• wymienił 9 JRG gdzie stacjonują, ich zasięg działania w tym nadzór nad OSP (jedna jednostka na terenie 

powiatu Kąty Wrocławskie);  

• Wymienił 5 grup specjalistycznych działających w KM PSP;  

• Omówił rejon działania;  

• Przedstawił ilość interwencji przeprowadzonych przez strażaków w porównaniu do roku ubiegłego – 

spadek o 443 interwencje, mniej pożarów o 204 i mniej miejsc zagrożonych o 390. Więcej za to 

fałszywych alarmów o 161;· 

• Omówił ilość interwencji z podziałem na JRG – Kąty Wrocławskie 1119;  

• Przekazał informację o ilości wszystkich interwencji na terenie powiatu – 2375 co stanowi 25,1% 

wszystkich interwencji realizowanych przez KM PSP;· 

• Przedstawił ilość interwencji z podziałem na gminy oraz rodzaj zdarzenia;  

• Omówił kilka zdarzeń (pożar w Cieszycach, dwa wypadki na drogach A4 i DK8, wichurę na terenie 

powiatu oraz akcje ratowniczą w zalanej sztolni „Maria Concordia” w Sobótce); 

b) Omówił pomoc dla jednostek OSP w 2021 roku:· 

• Pomoc finansowa  

✓ OSP Małkowice – pomoc przy zakupie samochodu w tym dofinansowanie z MSWIA.  

✓ Dofinansowanie dla wszystkich 21 jednostek będących w systemie KSRG - po ok 7000 zł.  

✓ Dofinansowanie jednostek spoza KSRG na zakup sprzętu – OSP Łozina, OSP Stróżą, OSP Małkowice.  
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✓ Dofinansowanie dla OSP na rzecz Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych - (OSP Smolec i OSP 

Siechnice).  

✓ Dofinansowanie „covidowe” – 27 jednostek OSP z KSRG i spoza KSRG - po 5000 zł.  

• Działania na rzecz OSP  

✓ Zakończone szkolenie KDR dla OSP.  

✓ Kurs podstawowy strażaka OSP (w trakcie).  

✓ Współpraca jednostek PSP z OSP (szkolenia, ćwiczenia). 

• Wykaz przekazanego sprzętu:  

✓ OSP KAMIENIEC WROCŁAWSKI - Przekazanie pojazdu SLOp Renault Fluence;  

✓ OSP SMOLEC - Przekazanie pojazdu SLKw VW T4;  

✓ OSP KOBIERZYCE - Przekazanie pojazdu SLOp Ford Kuga;  

✓ OSP STRÓŻA - PRZEKAZANIE POJAZDU MIKROBUS LUBLIN II;  

✓ OSP ROGÓW SOBÓCKI - PRZEKAZANIE POJAZDU GLBA Renault Mascott;  

✓ OSP JRS we WROCAWIU - PRZEKAZANIE POJAZDU FORD FOCUS;  

✓ OSP SOBOTKA - PRZEKAZANIE POJAZDU FORD FOCUS;  

✓ OSP SMOLEC - PRZEKAZANIE POJAZDU FORD FOCUS;  

✓ OSP MIETKÓW - Przekazanie łodzi z przyczepą marki Polsport Chojnice, model Malibu, numer 

operacyjny 305DŁ1, wraz z przyczepą do przewożenia łodzi. 

c) Przedstawił dodatkowe zadania realizowane przez strażaków· 

• Rozwożenie – środki dezynfekcji, maseczki.  

• Wyjazdy do działań medycznych (brak wolnych karetek pogotowia, zabezpieczenie lądowiska dla LPR).  

• „BANK TLENU” na JRG 4.  

• Pomoc osobom wykluczonym komunikacyjnie w dotarciu do miejsc szczepień.  

• Akcja „SZCZEPIMY SIĘ Z OSP” (Sobótka, Czernica). 

d) Na zakończenie poinformował:· 

• planach budowy JRG w Tyńcu – obecnie etap pozwolenia na budowę; 

• że od 18 września 2021 nastąpiło przełączenie numeru alarmowego 998 na CPR. 

5. Kolejną osobą która zabrała głos Komendanta Straży Granicznej – mjr. Rafał Karpiński który: 

a) Przypomniał zadania, strukturę i zasięg SG we Wrocławiu;· 

• Omówił ruch pasażerski cudzoziemców;  

• Omówił kontrolę sanitarną na przejściu granicznym na lotnisku ilość osób z obszaru schengen i spoza 

niego, ilość nałożonych kwarantann;· 

• Podał ilość naruszeń kwarantanny, nałożone mandaty oraz wysokość grzywn;  

• Przekazał ilość odmów wjazdu na LPG;  

• Opisał funkcjonowanie bramek biometrycznych;  

• Omówił działania minersko-pirotechniczne na lotnisku;  

• Przedstawił główne ryzyka:  

✓ nadużywanie procedur wizowych  
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✓ wzrost nielegalnej migracji (Ukraina, Syria, Irak, Gruzja)  

✓ nielegalnego zatrudniania obcokrajowców:  

o prace ogólnobudowlane  

o handel bezpośredni   

o rolnictwo i sadownictwo  

o gastronomia  

✓ identyfikacja ofiar handlu ludźmi  

✓ fałszerstwo dokumentów – dokumenty, stemple, wizy  

✓ przemyt towarów akcyzowych i dóbr kultury. 

b) Omówił wsparcie finansowe jakie otrzymała Straż Graniczna od Dolnośląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego, zakupiono: 

• bezprzewodowy system detonacji;  

• wyrzutnik pirotechniczny;  

• pojemnik przeciwwybuchowy;  

• detektor skażeń chemicznych;  

• ambulans pirotechniczny. 

c) Omówił wsparcie finansowe jakie otrzymała Straż Graniczna od Samorządu terytorialnego:· 

• Gm. Kobierzyce – 5 tyś. zł. Zakup aparatów fotograficznych;  

• Gm. Żórawina – 2,5 tyś. zł. Zakup materiałów biurowych i promocyjnych;  

• Miasto i gm. Kąty Wrocławskie – 3 tyś. zł. maszt akumulatorowy; 

d) Na zakończenie wspomniał o dobrej współpracy ze służbami w zakresie:· 

• wsparcia osobowego;  

• wspólnych patroli;  

• wymiany informacji;  

• wykorzystania sprzętu; 

• użyciu psów służbowych. 

6. Kolejnym prelegentem był przedstawiciel Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu - Andrzej 

Raczyński który: 

a) Omówił strukturę pogotowia, ilość ZRM, zasięg, miejsce stacjonowania karetek; 

b) Przedstawił statystykę wyjazdów: 

• ZRM – kod 1- 21042, kod 2 – 62126;  

• Zlecenia zakończone w szpitalu – 42896;  

• Testy antygenowe – 45822; 

c) Przedstawił średni czas dojazdu karetki z podziałem na miesiące, czas realizacji zgłoszenia oraz ilość 

wyjazdów; 

d) Omówił tendencję wzrostową w trakcie trzeciej fali pandemii COVID-19; 

e) Podał ilość zgłoszeń na dyspozytornię – 253074 wszystkich, zadysponowanych 132018; 

f) Omówił zadania realizowane w związku z COVID:  
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• Zespoły transportu COVID i zespoły wymazowe;  

• Punkty szczepień, mobilne zespoły szczepień;  

• Tzw. Imprezy plenerowe;  

• Ilość szczepień 7379;  

• Ilość wymazów 10581;  

• Transporty COVID – 1294. 

g) Na zakończenie przekazał zadania jakie stoją na dziś przed Pogotowiem Medycznym we Wrocławiu  

a w szczególności przed służbą zdrowia, w dobie pandemii:  

• Dostosowanie infrastruktury;  

• Opracowanie procedur;  

• Nowa rzeczywistość w izbach przyjęć i na SOR-ach. 

7. Ostatnim punktem posiedzenia pierwszego dnia było przedstawienie propozycji budżetu na 2022 roku 

w zakresie działania komisji. Po jego szczegółowym omówieniu, komisja jednogłośnie przyjęła propozycję 

budżetu. 

8. W drugim dniu jako pierwsi głos zabierali Wójtowie oraz przedstawiciele poszczególnych miast 

i gmin tj. Czernicy, Jordanowa Śl., Kątów Wrocławskich, Mietkowa, Siechnic, Sobótki oraz Żórawiny. 

Poruszali problemy z jakimi napotykali się w dobie pandemii, rozwiązywaniu sytuacji kryzysowych. Poruszali 

temat wsparcia i współpracy ze służbami i Starostwem Powiatowym. 

9. Kolejnym prelegentem był Zastępca Okręgowego Inspektora Pracy we Wrocławiu – Andrzej 

Pogórski który: 

a) Omówił kontrole:  

• Okoliczności i przyczyn wypadku przy pracy;  

• Związane z badaniem skarg pracowniczych;  

• Związane z badaniem legalności zatrudnienia cudzoziemców. 

b) Przedstawił z podziałem ilość wypadków zgłoszonych do Okręgowego Inspektoratu Pracy we Wrocławiu 

w 2021 roku oraz badane przez ip:· 

• ogółem 297 w tym: 

• śmiertelne 69,  

• ciężkie 96,  

• lekkie 94,  

• zbiorowe 36,  

• Liczba badanych wypadków przy pracy przez inspektorów pracy: 153, 

c) Przekazał ilość skarg – 3561 i ilość wniosków o kontroli – 425; 

d) Przedstawił zakres przedmiotowy skarg i wniosków; 

e) Przekazał że wskutek ogłoszenia stanu epidemii, a następnie znacznego ograniczenia działalności kontrolnej 

inspektorów pracy, w ramach właściwości OIP Wrocław przeprowadzono w 2020 r. znacznie mniej kontroli 

legalności powierzania pracy cudzoziemcom/wykonywania pracy przez cudzoziemców, niż przeciętnie 

w latach ubiegłych. Pod kątem legalności zatrudnienia cudzoziemców kontrolami objęto ok. 350 

podmiotów, na rzecz których świadczyło pracę ok. 2 tysiące cudzoziemców, co stanowi blisko dwukrotny 

spadek w stosunku do dotychczasowej praktyki Okręgu; 
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f) Omówił praktyki powierzające pracę w celu obejścia przepisów dot. zatrudnienia cudzoziemców:· 

• ukrywanie prawdziwego stanu zatrudnienia cudzoziemców, okazywanie do kontroli wyłącznie 

dokumentów cudzoziemców, których pracę udało się kontrolującemu stwierdzić naocznie; okazywanie  

do kontroli tylko dokumentów cudzoziemców, co do których kontrolowany jest przekonany o legalności 

pracy – ukrywanie dokumentów innych cudzoziemców;  

• tworzenie dokumentacji wyłącznie na cele ewentualnej kontroli (zwłaszcza o charakterze pracy na umowę 

o dzieło), niewykazywanie pracy cudzoziemca w żadnym rejestrze np. ZUS czy podatkowym, w miarę 

możności niewydawanie cudzoziemcom żadnych dokumentów świadczących o wykonywaniu pracy;  

a po zakończeniu pracy przez cudzoziemca – niszczenie całości bądź istotnej części dokumentacji · 

• nieokazywanie do kontroli kompletu dokumentów wymaganych do dokonania oceny legalności pobytu 

i pracy cudzoziemców, co w efekcie powoduje - zamiast ewentualnego stwierdzenia nielegalnego 

powierzenia pracy - stwierdzenie tylko niepewnej/niewyjaśnionej sytuacji prawnej;  

• nietworzenie lub fałszowanie dokumentacji czasu pracy oraz dot. wysokości wypłat wynagrodzenia, 

poprzez zaniżanie faktycznej ilości przepracowanych godzin i dokumentowanie wypłacania tylko części 

wynagrodzenia, celem zaniżenia wysokości zobowiązań publicznoprawnych składek i podatków; 

• pozorne delegowanie cudzoziemców spoza Unii Europejskiej pozwalające na całkowite ominięcie 

polskiego systemu zabezpieczenia społecznego i systemu podatkowego; 

• skomplikowane i nieadekwatne prawo związane z migracyjną polityką zarobkową, umożliwiające 

wykorzystywanie istniejących w nim luk; 

• brak realnych sankcji za powierzenie nielegalnego wykonywania pracy cudzoziemców;  

• faktyczny brak możliwości ukarania w sytuacji, gdy osobą winną wykroczenia jest cudzoziemiec 

nieprzebywający na terytorium RP;  

• możliwość uzyskania znacznych oszczędności przy zastosowaniu modeli biznesowych opartych na lukach 

prawnych. 

10. Następną osobą która przedstawiła kolejną tematykę była Zastępca Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy we Wrocławiu – Agnieszka Wróbel która: 

a) Przedstawiła stopę bezrobocia w kraju – 5,6, w województwie dolnośląskim – 5,0, powiecie wrocławskim – 

2,1; 

b) Omówiła stopę bezrobocia z podziałem na gminy, przedziały wiekowe osób bezrobotnych; 

c) Omówiła Krajowy Fundusz Szkoleniowy który:  

• stanowi wydzieloną cześć Funduszu Pracy, przeznaczoną na dofinansowanie kształcenia ustawicznego 

pracowników i pracodawców, podejmowanego z inicjatywy lub za zgodą pracodawcy.  

• Celem jest zapobieganie utracie zatrudnienia przez osoby pracujące z powodu kompetencji nieadekwatnych 

do wymagań zmieniającej się gospodarki. 

• Pracodawca starający się o dofinansowanie kosztów kształcenia ustawicznego musi wnieść wkład własny 

w wysokości 20% kosztów, zaś 80% kosztów kształcenia ustawicznego sfinansuje KFS.  

• W przypadku mikroprzedsiębiorstwa, tj. pracodawcy zatrudniającego do 10 osób, ze środków KFS można 

sfinansować 100% kosztów kształcenia ustawicznego. 

• Dofinansowanie środkami Krajowego Funduszu Szkoleniowego nie może przekroczyć wysokości 300% 

przeciętnego wynagrodzenia w danym roku na jednego uczestnika.  

• Wsparcie kształcenia ustawicznego środkami KFS udzielane jest na zasadach pomocy de minimis. 
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d) Przekazała informację o wsparciu tworzenia miejsc pracy-wybrane instrumenty rynku pracy:  

• Staż - to nabywanie przez osobę bezrobotną umiejętności praktycznych do wykonywania pracy, poprzez 

wykonywanie zadań w miejscu pracy, bez nawiązywania stosunku pracy z pracodawcą (odbywa się  

na podstawie umowy PUP - pracodawca) P 

• race interwencyjne - Zatrudnienie bezrobotnego przez pracodawcę lub przez przedsiębiorcę 

niezatrudniającego pracownika, które nastąpiło w wyniku umowy zawartej między pracodawcą 

a powiatowym urzędem pracy, na podstawie której pracodawcy przysługuje refundacja części kosztów 

poniesionych z tytułu wynagrodzenia, nagród oraz składek na ubezpieczenia społeczne.  

• Dofinansowanie wynagrodzenia za zatrudnienie bezrobotnego po 50 r.ż. - Powiatowy Urząd Pracy może, 

na podstawie zawartej umowy, przyznać pracodawcy lub przedsiębiorcy dofinansowanie wynagrodzenia  

za zatrudnienie skierowanego bezrobotnego, który ukończył 50 rok życia. 

e) Omówiła etapy realizacji programu tworzenia miejsc pracy; 

f) Przedstawiła założenia Ustawy o promocji zatrudnienia w instytucjach rynku pracy która umożliwia 

udzielanie informacji osobom niezarejestrowanym w powiatowym urzędzie pracy; 

g) Omówiła jak Powiatowy Urząd Pracy we Wrocławiu mając na uwadze potrzebę wspierania lokalnej 

społeczności, proponuje bezpłatne usługi poradnictwa zawodowego, kierowane do młodzieży 3 i 4 klas szkół 

ponadpodstawowych. 

h) Na zakończenie omówiła Program spotkań grupowej informacji zawodowej. 

11. Ostatnim prelegentem był Kierownik zespołu ds. zarządzania kryzysowego – Bolesław Zawadzki 

który: 

a) Przedstawił skład zespołu; 

b) Omówił zakres zadań realizowany przez zespół z podziałem na osoby; 

c) Przekazał informację o ostatnich zadaniach realizowanych przez komórkę:  

• Działania związane z COVID-19 (zakup, rozdział środków ochrony, posiedzenia PZZK).  

• Udział w ćwiczeniach, treningach (krajowych, wojewódzkich, powiatowych).  

• Przygotowanie i organizacja zawodów sportowo-pożarniczych.  

• Udział i realizacja ćwiczeń obronnych. 

12. Ostatnim punktem posiedzenia były wnioski i uwagi. Nikt nie zabrał głosu.  

Na zakończenie Wicestarosta Powiatu Wrocławskiego Andrzej Szawan podsumował dwudniowe 

sympozjum, podziękował wszystkim za udział w spotkaniu i zakończył posiedzenie. 

 

 Starosta Powiatu Wrocławskiego 

Roman Potocki 
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